
Maandag 16 juni 2025 

 

 

Betreft: Aantal asielzoekers maakt verdienmodel van voorrangswoningen; 

Geacht College, 

Op 14 juni 2025 publiceerde het Algemeen Dagblad een artikel met de titel: “Aantal asielzoekers 
maakt verdienmodel van voorrangswoningen: ‘Mijn vrouw kreeg ook een huis’.”1 
In dit artikel wordt melding gemaakt van structurele signalen dat sommige statushouders op 
oneigenlijke wijze profiteren van het systeem van woningtoewijzing. Door middel van strategische 
huwelijken, gezinshereniging en illegale onderverhuur zouden meerdere sociale huurwoningen 
worden verkregen, die vervolgens commercieel worden benut. De beschreven werkwijze roept 
vragen op over handhaving, controle en integriteit van het toewijzingssysteem. 

Gezien de aanhoudende druk op de woningmarkt in Nederland, en ook in onze gemeente 
Haarlemmermeer, roepen deze signalen terecht grote maatschappelijke onrust en politieke zorgen 
op. Namens FVD Haarlemmermeer stel ik daarom de volgende schriftelijke vragen: 

1. Is het College bekend met het genoemde artikel en de daarin geschetste problematiek? Hoe 
beoordeelt het College de inhoud en ernst van de gesignaleerde misstanden? 
 

2. Zijn bij het College en/of de woningcorporaties in Haarlemmermeer, zoals Ymere, 
soortgelijke situaties bekend? Zo ja, om hoeveel gevallen gaat het, en wat is daarmee 
gedaan? 
 

3. Heeft het College inzicht in het aantal huwelijken of gezinsherenigingen dat kort na een 
woningtoewijzing plaatsvindt, met als mogelijk doel het verkrijgen van een extra woning? Zo 
nee, waarom niet? 
 

4. Is er bij het College of de woningcorporaties sprake van structurele signalen van (illegale) 
onderverhuur van sociale huurwoningen door statushouders? Wordt hierop actief 
gecontroleerd? Zo nee, waarom niet? 
 

5. Welke consequenties volgen er in Haarlemmermeer bij geconstateerde woonfraude door 
statushouders? Wordt daarbij ook gekeken naar verblijfsstatus, uitkeringen of 
herhuisvesting? 
 

6. Welke stappen neemt het College, in samenwerking met woningcorporaties, IND, COA of 
politie, om fraude of misbruik van het systeem van woningtoewijzing te voorkomen of tegen 
te gaan? 
 

1Link: 
https://www.ad.nl/binnenland/aantal-asielzoekers-maakt-verdienmodel-van-voorrangswoningen-mijn-vrouw-kreeg-ook-een-huis~ad95a75
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https://www.ad.nl/binnenland/aantal-asielzoekers-maakt-verdienmodel-van-voorrangswoningen-mijn-vrouw-kreeg-ook-een-huis~ad95a753/
https://www.ad.nl/binnenland/aantal-asielzoekers-maakt-verdienmodel-van-voorrangswoningen-mijn-vrouw-kreeg-ook-een-huis~ad95a753/


7. Is het College bereid nader onderzoek te (laten) doen naar mogelijk misbruik van sociale 
huurwoningen door statushouders in Haarlemmermeer, inclusief het toetsen van bestaande 
dossiers? Zo nee, waarom niet? 
 

8. Welke aanvullende maatregelen overweegt het College om de druk op de sociale 
woningmarkt voor reguliere inwoners te verlichten, in het bijzonder voor jongeren, starters 
en spoedzoekers? 

Wij zien de beantwoording graag op korte termijn tegemoet. 

Met vriendelijke groet, 
Brigitte Antolini 
Fractievoorzitter FVD Haarlemmermeer 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 




